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+ ABSTRACT
The Village of al-Burg in the District of Beirut at the Beginning of the 8th/14th century

The article is based on an unpublished document about the wagqf of the Sultan
al-Nasir Muhammad Ibn Qalawin. This document provides important information about
the village of al-Bur§ in the district of Beirut during the Mamluk rule at the beginning of the
eighth century AH/fourteenth century AD. It constitutes a model of administration of the
lands and properties of the Franks occupied by the Mamluks.

Keywords: Waqf, al-Burg village, Beirut, sultan, al-rawk, Buhtur emirs, Mamluks, Franks
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+ RESUME

Le village d’al-Burg dans le district de Beyrouth au début du viir®/x1ve siécle

L'article se référe a4 un document non publié, mentionnant un waqf du Sultan al-Nasir
Muhammad Ibn Qalawan. Ce document nous fournit des informations importantes sur le
village d'al-Burg dans le district de Beyrouth 4 1'époque mamelouke au début du viir*/x1v* siécle.
II constitue un modéle de 'administration des terres et des propriétés des Francs qui furent

confisquées par les mamelouks.

Mots-clés : Wadf, village d’al-Burg, Beyrouth, sultan, al-rawk, émirs Buhtur, Mamelouks, Francs
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Little, « The Fall of 'Akka in 690/1291»; Runciman, A History of the Crusades, I1I; Marshall, Warfare in the
Latin East; Kappler, Riccold de Monte Croce; Stewart, « The Logic of Conquest».
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